

中国健康心理学杂志

CHINA JOURNAL OF HEALTH PSYCHOLOGY



彭宗禹 《中国健康心理学杂志》编委、国际中华精神病学
会理事、国际中华应用心理学研究会理事、天津市调序脑科学
研究所所长，从事精神障碍、智力障碍、睡眠障碍的基础与临
床研究；曾先后20余次在国际、国内学术会议上做报告，发表
学术性论著30余篇。

ISSN 1005-1252

9 771005 125074 05



中国心理卫生协会
CHINESE ASSOCIATION FOR
MENTAL HEALTH

2013年 第21卷 第 5 期
Volume 21 Number 5 May 2013

5

中国健康心理学杂志 2013 年第 21 卷第 5 期

目 次

精神卫生

- 氨磺必利与氯氮平治疗慢性精神分裂症对照研究..... 王秀莉 (641)
- 精神分裂症患者心理防御机制的影响..... 刘小芸 (643)
- 帕利哌酮缓释片治疗精神分裂症的疗效与安全性..... 杨铭哲 林昭宇 梁云海等(646)
- 银杏叶片治疗男性长期住院精神分裂症患者注意记忆损害的对照研究..... 回秀清 王学义 崔春青等(648)
- 北京市 15~24 岁青少年饮酒情况与抑郁状态研究 曹望楠 常 春 孙 玮等(650)
- 非药物整体调序疗法治疗精神分裂症的机理、疗效、安全性及性能特征..... 彭宗禹 彭 睿 朱二龙 (653)
- 病耻感与精神症状关系初步研究..... 范晨晓 肖 乐 张国富等(659)
- 齐拉西酮治疗青少年首发精神分裂症的临床疗效及安全性..... 孙志刚 李素水 宋丽华等(661)
- 右佐匹克隆联合奥氮平治疗难治性失眠症的临床疗效研究..... 包焯华 杨雀屏 张 恒等(664)
- 氟伏沙明合并喹硫平治疗难治性强迫症对照研究..... 黄继伟 周刚柱 (666)
- 丙戊酸镁缓释片与碳酸锂治疗女性躁狂发作的临床对照研究..... 刘 忠 刘海军 孙玉涛 (668)
- 米氮平与西酞普兰治疗伴有焦虑症状抑郁症的对照研究..... 王 刚 王长奇 陈允恩 (670)

心身医学

- 支气管哮喘患者焦虑状况的多因素分析..... 刘桃萍 陈青枝 何艳明 (672)
- 尿毒症血液透析患者抑郁状况及相关因素..... 何 俊 (674)
- 帕金森病患者认知功能与血浆同型半胱氨酸水平的关系..... 张 宁 穆俊林 顾仁骏等(676)
- 非意愿妊娠对孕妇不同孕期情绪状态的影响..... 王小丽 董 燕 任东平等(678)
- 不同分期老年矽肺患者生命质量与社会支持的关系..... 王黎楠 宋旭红 (681)

职业心理

- 外企人员单个工作日工作前后疲劳状态与情绪状况的主观评定..... 杨 君 吕 静 郎森阳 (683)
- 中国军人自我效能感与自尊关系的研究..... 孙欣羊 张理义 胡 伟等(685)
- 新兵心理应激反应影响因素相关研究..... 郭洁琼 杨志兵 朱 霞 (688)
- 高原服役军人返沿海时心理状况..... 李津强 韩峭青 王 俊等(690)
- 精神专科医院不同职称员工心理健康状况及应对..... 胡晓辉 马文有 岳玲梅等(692)
- 焦作矿工心理健康状况及其影响因素..... 方 敏 闫保平 岳红卫等(694)
- 山西农民生活满意度的调查..... 王 伟 辛志勇 肖海雁 (696)

心理评估

- 理性/情绪性防御量表中文版的信效度研究 李海霞 王瑜萍 贺爱华 (699)
- 妒慕倾向量表中文版在大学生中的信效度研究..... 郭 瑞 欧阳云霜 邓玉琴等(701)
- 中国大学生生存信念问卷的编制..... 聂 晶 黄悦勤 佟 晶等(704)
- 亚健康评定量表评价城镇居民亚健康状况的信度和效度研究..... 陆 艳 许 军 蔡渊均等(707)
- 自我建构量表在成人中的应用和修订..... 潘 黎 吕 巍 (710)

心理干预

- 认知行为训练改善大学生自我概念和应对方式实验研究..... 徐晓飞 (713)
- 团体心理咨询对大学生情绪智力培养的效用..... 唐海波 张淑娟 刘超超 (716)
- 内观认知疗法对医学生非理性信念干预研究..... 刘 霞 毛富强 刘宏伟等(718)

团体心理治疗对分裂症残留期社会功能及生活质量的影响·····	裴双义	郑川燕	(722)
改良森田疗法治疗抑郁症的效果·····	孙艳华	宋淑芹	于乐 (724)
中国森田疗法文献分析·····	刘新兰	毛富强	(725)
性心理			
辽宁省大学生性知识态度调查·····	孙丽岩	王昭	李娜等(728)
被动式音乐治疗辅助治疗抑郁症的临床研究·····	丁皎	孔丽华	虞祥娟等(731)
儿童少年心理			
当代高中生应激源、应对方式与人格特质的关系·····	孙海婷	罗正学	关可心等(732)
心理弹性、压力认知和应对与中小学生学习心理健康的关系·····	傅亚强	魏旋	(735)
大学生和研究生心理			
军校大学生焦虑情绪影响因素·····	宁淑娥	魏刚	任明等(739)
大学生依恋对述情障碍的影响·····	屠笑	何彦	邱晓雯等(743)
大学生显性自恋、隐性自恋与特质攻击的关系研究·····	宋健	蔡晴	胡兴林等(746)
大学生挫折感影响因素的实证研究·····	方鸿志	李红霞	白玲 (749)
高考生自杀意念与自我和谐的关系·····	郭鑫	李丽娜	陈晓美等(752)
高职大学生时间管理倾向与自我效能感的关系·····	郭芳	齐晓栋	王晓磊 (754)
大学生人际交往模式与自我和谐的相关研究·····	孙玉伟	王敬群	(757)
医学院校大学生自尊水平与应对方式·····	常双海	马仁娥	高红丽等(759)
大学生时间管理倾向及影响因素的研究·····	卢盛华	杨娜	刘惠星 (761)
特困生心理健康及其与自我和谐的关系·····			杨宪华 (763)
大学生宿舍人际关系现状调查·····	何林姣	赵建新	方苏 (765)
大学毕业生职业成熟度与职业决策困难·····			王玉花 (767)
大学生心理求助态度与社会支持的关系·····	刘寒梅	朱从书	胡修银 (770)
大学生自我概念、人际关系与主观幸福感的关系·····			刘天月 (772)
大学生核心自我评价、应对方式与社会适应的关系·····	王眉眉	王丽	(774)
师范生职业自我概念对职业成熟度影响的实证研究·····	杨秀飞	夏敏	(776)
基于国防生视角的选培办干部素质特征·····	汪小勇	李文峰	张舰 (779)
江西省高职女大学生进食障碍现状调查及因素分析·····	王木生	邓香兰	周冬根等(781)
唐山高职生职业成熟度状况·····	王晓一	侯静朴	王蕊等(784)
独立学院大学生成就目标、自尊与防御性悲观的关系·····	金德凤	吴汉桥	李海民等(786)
老年心理			
中老年肢体残疾者人格特质、社会支持的调查·····	陈华	邹咏玮	(788)
综述			
语言障碍的基因研究·····	李婵	李文辉	(790)
轻度认知功能损害的研究进展·····	贾海玲	王岚	王学义 (792)
心理健康讲座对离退休老干部心理健康水平的影响·····	纪会藏	朱霞	孙道才 (795)
当代医学生道德心理研究·····	方磊	何成森	(797)
综合医院门诊患者神经症研究进展·····	马丽华	张涛	张彩云等(799)
消息			
《中国健康心理学杂志》编辑部声明·····			(778)
更正·····			(680)

CHINA JOURNAL OF HEALTH PSYCHOLOGY

Volume 21 Number 5 May 2013

- Amisulpride versus Clozapine in the Treatment of Chronic Schizophrenia: A Randomized Control Study. Wang Xiuli(641)
- Influencing Factors of Defense Mechanisms of Patients with Schizophrenia. Liu Xiaoyun(643)
- Efficacy and Safety of Paliperidone Extended-release Tablets in the Treatment of Schizophrenia.
..... Yang Mingzhe, Lin Zhaoyu, Liang Yunhai, et al(646)
- Long-term Hospitalized Male Schizophrenic' Attention and Memorization Damage with Gingko Leaf.
..... Hui Xiuqing, Wang Xueyi, Cui Chunqing, et al(648)
- Relationships between Drinking and Depression among Young People Aged 15—24 in Beijing.
..... Cao Wangnan, Chang Chun, Sun Wei, et al(650)
- Mechanism, Efficacy, Safety, and Performance Characteristics of Non-drug Overall Modulating-order Therapy
in the Treatment of Schizophrenia. Peng Zongyu, Peng Rui, Zhu Erlong(653)
- The Relationship between Stigma and Mental Symptoms of People with Schizophrenia.
..... Fan Chenxiao, Xiao Le, Zhang Guofu, et al(659)
- The Clinical Efficacy and Safety of Ziprasidone in the Treatment of First-episode Schizophrenia.
..... Sun Zhigang, Li Sushui, Song Lihua, et al(661)
- Clinical Effects of Eszopiclone Combined with Olanzapine on Treatment-resistant Insomnia.
..... Bao Zhaohua, Yang Queping, Zhang Heng, et al(664)
- Fluvoxamine Combined with Small-dose Quetiapine in the Treatment of Refractory Obsessive-compulsive Disorder.
..... Huang Jiwei, Zhou Gangzhu(666)
- A Clinical Control Study in Treatment of Female Manic Episode Patients by Magnesium Valproate
Sustained Release Tablets or Lithium Carbonate. Liu Zhong, Liu Haijun, Sun Yutao(668)
- Control Study on Mirtazapine and Citalopram in Treating Depression Associated with Anxiety Symptoms.
..... Wang Gang, Wang Changqi, Chen Yun'en(670)
- A Multiple Analysis on Anxiety Condition of Patients with Bronchial Asthma.
..... Liu Taoping, Chen Qingzhi, He Yanming(672)
- Depression Condition and Related Factors of Patients with Uremia on Hemodialysis. He Jun(674)
- Relationship between Cognition Function and the Serum Levels of Homocysteine of Parkinson Disease Patients.
..... Zhang Ning, Mu Junlin, Gu Renjun, et al(676)
- The Influences of Unintended Pregnancy on Emotion Characteristics during Different Trimesters.
..... Wang Xiaoli, Dong Yan, Ren Dongping, et al(678)
- The Relationship between Life Quality and Coping Style of Elderly Silicosis Patients at Different Stages.
..... Wang Li'nian, Song Xuhong(681)
- Subjective Assessment of Fatigue and Emotion in Employees of Foreign Enterprise before and after One Day Work.
..... Yang Jun, Lv Jing, Lang Senyang(683)
- Relationship between Self-efficacy and Self-esteem of Chinese Military Personnel.
..... Sun Xinyang, Zhang Liyi, Hu Wei, et al(685)
- The Influencing Factors of Psychological Stress of Recruits. Guo Jieqiong, Yang Zhibing, Zhu Xia(688)
- Psychological Status of Soldiers Returning Back to Coastal after High Altitude Exposure.
..... Li Jinqiang, Han Qiaoqing, Wang Jun, et al(690)

- Mental Health Status of Different Professional Title Employees in Psychiatric Hospital and Coping.
..... Hu Xiaohui, Ma Wenyong, Yue Lingmei, et al(692)
- Jiaozuo Mine Workers' Mental Health Status and Its Influencing Factors. Fang Min, Yan Baoping, Yue Hongwei, et al(694)
- Shanxi Farmers' Life Satisfaction. Wang Wei, Xin Zhiyong, Xiao Haiyan(696)
- Reliability and Validity of the Rationality/Emotional Defensiveness Scale. Li Haixia, Wang Yuping, He Aihua(699)
- Reliability and Validity of the Chinese Version of Dispositional Envy Scale in Chinese College Students.
..... Guo Rui, O—Yang Yunshuang, Deng Yuqin, et al(701)
- Development of the Chinese College Student's Reasons for Living Inventory.
..... Nie Jing, Huang Yueqin, Tong Jing, et al(704)
- Reliability and Validity of Sub-health Measurement Scale Version 1.0 for Measuring the Sub-health of
Urban Residents in Three Districts. Lu Yan, Xu Jun, Cai Yuanjun, et al(707)
- Application and Revision of Self-construal Scale among Working Adults. Pan Li, Lv Wei(710)
- Experimental Study on the Effect of Cognitive Behavior Training on University Students' Self-concept and Coping Style.
..... Xu Xiaofei(713)
- The Effect of Group Psychological Counseling on University Students' Emotional Intelligence.
..... Tang Haibo, Zhang Shujuan, Liu Chaochao(716)
- Effect of Naikan Cognitive Therapy on Irrational Belief of Medical Students. Liu Xia, Mao Fuqiang, Liu Hongwei, et al(718)
- Effect of Group Psychotherapy on Social Function and Quality of Life of Schizophrenic in Residual Period.
..... Pei Shuangyi, Zheng Chuanyan(722)
- Effect of Modified Morita Therapy on Patients with Depression. Sun Yanhua, Song Shuqin, Yu le(724)
- Literature Analysis about Morita Therapy in China. Liu Xinlan, Mao Fuqiang(725)
- Sexual Knowledge Attitude of College Students in Liaoning Province. Sun Liyan, Wang Zhao, Li Na, et al(728)
- Clinical Research on Passive Music Therapy in the Adjuvant Treatment of Depression.
..... Ding Jiao, Kong Lihua, Yu Xiangjuan, et al(731)
- Relationship among High School Students' Stressor, Coping Style and Their Personality Traits.
..... Sun Haiting, Luo Zhengxue, Guan Kexin, et al(732)
- Relationship between Resilience, Stress Cognitive Appraisal, Coping and Mental Health of Teenage Students.
..... Fu Yaqiang, Wei Xuan(735)
- Influential Factors on Students' Anxiety in Military Colleges. Ning Shu'e, Wei Gang, Ren Ming, et al(739)
- The Effect of Attachment on Alexithymia of College Students. Tu Xiao, He Yan, Qiu Xiaowen, et al(743)
- The Relationships among University Students' Overt, Covert Narcissism, and Trait Aggression.
..... Song Jian, Cai Qing, Hu Xinglin, et al(746)
- Impact Factors of Frustration among College Students. Fang Hongzhi, Li Hongxia, Bai Ling(749)
- Self Consistency and Congruence and Its Correlating with Suicidal Ideation of High School Graduates.
..... Guo Xin, Li Li'na, Chen Xiaomei, et al(752)
- The Relationship of Vocational College Students' Time Management Disposition and Self Efficacy; Intermediary Role of Mood.
..... Guo Fang, Qi Xiaodong, Wang Xiaolei(754)
- Relationship between College Students' Interpersonal Mode and Self Consistency. Sun Yuwei, Wang Jingqun(757)
- Relations between Self-esteem and Coping Style of Medical College Students.
..... Chang Shuanghai, Ma Rene, Gao Hongli, et al(759)
- Correlation Study on Time Management Disposition, State Anxiety and Responsibility among Undergraduates.
..... Lu Shenghua, Yang Na, Liu Huixing(761)
- Destitute College Students' Mental Health and Its Correlations with Self Consistency and Congruence. Yang Xianhua(763)

- Dormitory Interpersonal Relationship Status of College Students. He Linjiao,Zhao Jianxin,Fang Su(765)
- Relationship between Career Decision-Making Difficulty and Professional Maturity of Undergraduates. Wang Yuhua(767)
- Relationship between College Students' Attitude toward Seeking Professional Psychological Help and Social Support.
..... Liu Hanmei,Zhu Congshu,Hu Xiuyin(770)
- Relationship between College Students' Self-concept, Interpersonal Relationship and Well-being. Liu Tianyue(772)
- Relationship between Core Self-evaluation, Coping and Social-adaptability of College Students.
..... Wang Meimei,Wang Li(774)
- Effect of Vocational Self-Concept of Normal Students on Career Maturity. Yang Xiufei,Xia Min(776)
- Selection and Training Officers' Competence Characteristics Based on the Evaluation of National Defense Students.
..... Wang Xiaoyong,Li Wenfeng,Zhang Jian(779)
- The Situation and Factor Analysis of Eating Disorders among Female College Students of Higher
Vocational Colleges in Jiangxi Province. Wang Musheng,Deng Xianglan,Zhou Donggen,et al(781)
- Career Maturity of Higher Vocational College Students in Tangshan. Wang Xiaoyi,Hou Jingpu,Wang Rui,et al(784)
- Relationship among Achievement Goal, Self-esteem and Defensive Pessimism of Independent College Students.
..... Jin Defeng,Wu Hanqiao,Li Haimin,et al(786)
- Disabled Adults' Personality Traits and Social Support. Chen Hua,Zou Yongwei(788)
- A Review of Gene Study about Language Disorders. Li Chan ,Li Wenhui(790)
- Research Progression of the Mild Cognitive Impairment. Jia Hailing,Wang Lan,Wang Xueyi(792)
- Effect of Mental Health Lectures on Mental Health of Retired Cadres. Ji Huicang,Zhu Xia,Sun Daocai(795)
- A Review on Contemporary Medical Students' Moral Psychology. Fang Lei,He Chengsen(797)
- The Development on Neurotic Disorders among Outpatients in General Hospitals.
..... Ma Lihua,Zhang Tao,Zhang Caiyun,et al(799)

中国健康心理学杂志

(月刊) 1993年创刊 第21卷 第5期
2013年5月15日出版

主管: 中国科学技术协会
主办: 中国心理卫生协会
编辑出版: 《中国健康心理学杂志》编委会
(北京德外安康胡同5号 邮编: 100088)
(河北省唐山市建设南路57号 邮编: 063000)
电话: 0315-3726590

E-mail: jkxl@chinajournal.net.cn

http://jkxl.chinajournal.net.cn/

编委会主任: 崔以泰

主编: 马辛 袁聚祥 执行主编: 李建明

编辑部主任: 段建勋

责任编辑: 库雪飞 李薇 英文编辑: 杨绍清

印刷: 河北理工大学印刷厂

国内发行: 河北省唐山市邮政局

邮发代号: 18-285 (全国各地邮局订阅)

国外发行: 中国国际图书贸易总公司(北京: 399信箱)

国外发行代号: M8256

中国标准连续出版物号: ISSN 1005-1252

CN 11-5257/R

CHINA JOURNAL OF HEALTH PSYCHOLOGY

Bimonthly Established 1993

Volume 21 Number 5 May 2013

Responsible Institution: Chinese Association of Science and Technology

Sponsor: China Association for Mental Health

Editing & Publishing: Editorial Board of China Journal of Health Psychology

(5 Ankang Lane, Dewai, Beijing 100088, China)

E-mail: jkxl@chinajournal.net.cn

http://jkxl.chinajournal.net.cn/

Director of Editorial Board: Cui Yitai

Editor-in-Chief: Ma Xin Yuan Juxiang

Managing Director: Li Jianming

Editorial Director: Duan Jianxun

Executive Editor: Ku Xuefei Li Wei

English Editor: Yang Shaoqing

Printing: Printing Plant of Hebei University of Technology

Domestic Distributor: China Local Post Office

Code No: 18-285

Overseas Distributor: China International Book Trading Corporation (P. O Box 399 of Beijing)

Code No: M8256

CSSN: ISSN 1005-1252 CN 11-5257/R

国内定价: 16.00元/期 全年 198.00元

Price: ¥16 for each issue; ¥198 for a year